
Farm Information

The Matagalpa region, located in the northern highlands of Nicaragua, is one of the old-

est and most renowned coffee-growing areas in the country. At altitudes between 1,000 

and 1,500 metres, there are ideal conditions for growing high-quality Arabica coffee: 

fertile soils, a temperate climate and sufficient rainfall. Coffee is not only an important 

economic sector here, but also an integral part of the culture. Many family farms rely 

on sustainable and organic cultivation methods to ensure quality and environmental 

compatibility.  

In addition to coffee cultivation, Matagalpa impresses with its natural beauty and cul-

tural richness. Popular destinations include the historic Selva Negra coffee plantation, 

which delights visitors with its hotel, hiking trails and an insight into sustainable culti-

vation practices, as well as the El Arenal nature reserve, which is perfect for birdwatch-

ing and nature exploration. Hiking enthusiasts are often drawn to Cerro Apante, the 

summit of which offers breathtaking views of the surrounding landscape. Many coffee 

farms in the region also offer guided tours where visitors can experience the entire 

process of coffee cultivation, from planting to roasting. 

 

Matagalpa thus uniquely combines the cultivation of top-quality coffee, a fascinating 

natural environment and a vibrant culture. The region is an unmissable destination for 

coffee lovers and nature enthusiasts alike.

www.interamericancoffee.de

Varieties:

Processing: Washed

Coffees

Country: Nicaragua

Region: Matagalpa

Altitude: 1.000 - 1.500 masl.

Apricot Peach

NICARAGUA
Matagalpa  
Regionals

InterAmerican Coffee GmbH
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Phone +49 40 373 367
E-Mail: iac.hamburg@nkg.coffee

InterAmerican Coffee Schweiz
Bahnhofstrasse 22
CH-6300 Zug, Switzerland

Phone +41 41 728 7286
E-Mail: iac.zug@nkg.coffee

InterAmerican Coffee Ltd.
59-61 Farringdon Road
London EC1M 3JB, United Kingdom

Phone +44 20 7796 2255
E-Mail: iac.london@nkg.coffee

Cocoa

Lively Velvety Juicy

Grade: SHG EP

Caturra, Bourbon, Catuai



Farm Information

Die Region Matagalpa, im nördlichen Hochland Nicaraguas gelegen, zählt zu den 

ältesten und renommiertesten Kaffeeanbaugebieten des Landes. Auf Höhen zwischen 

1.000 und 1.500 Metern finden sich ideale Bedingungen für den Anbau von hochwer-

tigem Arabica-Kaffee: fruchtbare Böden, ein gemäßigtes Klima und ausreichend Nied-

erschlag. Kaffee ist hier nicht nur ein bedeutender Wirtschaftszweig, sondern auch ein 

fester Bestandteil der Kultur. Viele Familienbetriebe setzen auf nachhaltige und biolo-

gische Anbaumethoden, um Qualität und Umweltverträglichkeit zu gewährleisten. 

Neben dem Kaffeeanbau beeindruckt Matagalpa durch seine natürliche Schönheit 

und kulturellen Reichtum. Beliebte Ziele sind die historische Kaffeeplantage Selva 

Negra, die mit Hotel, Wanderwegen und einem Einblick in nachhaltige Anbauprak-

tiken Besucher begeistert, sowie das El Arenal Naturreservat, das sich perfekt für 

Vogelbeobachtungen und Naturerkundungen eignet. Wanderfreunde zieht es oft zum 

Cerro Apante, von dessen Gipfel sich ein atemberaubender Ausblick auf die umlieg-

ende Landschaft bietet. Viele Kaffeefarmen der Region laden außerdem zu geführten 

Touren ein, bei denen Besucher den gesamten Prozess des Kaffeeanbaus, von der 

Pflanzung bis zur Röstung, miterleben können. 

 

Matagalpa vereint damit auf einzigartige Weise den Anbau von Spitzenkaffee, eine 

faszinierende Natur und eine lebendige Kultur. Für Kaffeeliebhaber und Naturlieb-

haber gleichermaßen ist die Region ein unverzichtbares Reiseziel.

www.interamericancoffee.de

Varietät: Caturra, Bourbon, Catuai

Aufbereitung: Washed

Kaffees

Land Nicaragua

Region: Matagalpa

Anbauhöhe: 1.000 - 1.500 masl.

NICARAGUA
Matagalpa
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20457 Hamburg, Germany 

Phone +49 40 373 367
E-Mail: iac.hamburg@nkg.coffee

InterAmerican Coffee Schweiz
Bahnhofstrasse 22
CH-6300 Zug, Switzerland

Phone +41 41 728 7286
E-Mail: iac.zug@nkg.coffee

InterAmerican Coffee Ltd.
59-61 Farringdon Road
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Grade: SHG EP

Aprikose Pfirsich Kakao

Lebendig Samtig Saftig


